

**AWARD CITATION**

Deputy head of the fortified area of the headquarters of the Bryank front  
Colonel KUZMIN NIKOLAJ PORFIRIEVICH

is recommended for order "RED STAR"

- |     |   |  |
|-----|---|--|
| 1.  | Birth year                                      | February 1894  |
| 2.  | Nationality                                     | Russian  |
| 3.  | Social background                               | White collar worker  |
| 4.  | Party membership                                | None party member  |
| 5.  | In Red Army service since                       | 20.01.1920 volunteered to RKKA   |
| 6.  | Participation in combat                         | Civil war: since 20.01.1920 - the deputy commander of the bridge construction company of 12 army.<br>In Patriotic war: July-August 1941 - the head of the crossing sites and the bridges over the river Dnieper in the Kiev city (South-Western front); August - September 1941 - the head of the bridge and crossings surveillance parties (South-Western front); October 1941 - February 1942 - head of the operative department of 7 sapper army; February - March 1942 - head of the defensive fortifications at the Voronezh front; Since April 1942 - deputy head of the fortified area of the headquarters of the Bryank front. |
| 7.  | Wounds and contusions                           | None   |
| 8.  | Previous award recommendations                  | None   |
| 9.  | Previous awards and commendations               | None   |
| 10. | Awardee's and his family permanent home address | <i>intentionally obscured</i>  |

---

**I. Brief and specific description of the personal feat or merits**

---

Colonel KUZMIN has been working as the deputy head of the fortified area of the headquarters of the Bryank front since April 1942. He dedicated a lot of effort and energy to the effective utilisation of the engineering surveillance parties and to the control over the construction of the following defensive fortifications: the outskirts of the Voronezh town, the strategic line along the Don river, the fifth intermediate defence line between Stalingrad and Saratov. He also greatly aided to the quick escalation of the works for constructing Yelets, Efremov, Lebedan, Vodopyanovsk, Plavsk, Dankovskij, Gorbachevskij, Teplovskij, and Volovsk fortified areas. All this works were done in the sever lack of the construction organisations.

During all this time, comrade KUZMIN went out to the field and guided the works. He performed well in this task. Being on the move all the time, visiting the sites in the field, comrade KUZMIN didn't receive proper food, which, may be asserted, caused his illness: gastric ulcer.

For diligent and fruitful work, for the spent energy and effort in strengthening the defensive lines - colonel KUZMIN deserves a state award - order "RED STAR".

Head of the fortified area of the headquarters of the Bryansk front.  
Colonel      *signature*      /KANACHANDZE/  
02 August 1943

---

**II. Conclusion of the superiors**

---

He deserves order "RED STAR"  
Chief of Staff of the Bryansk front  
Lt. General      *signature*      /SANDALOV/  
11 August 1943

---

**III. Conclusion of Army Military Council**

---

---

**IV. Conclusion of the Front Military Council**

---

By the decree # 022/n issued by  
Separate Coastal Army on 15 December 1943

B E S T O W E D

with Order "Red Banner"

**V. Conclusion of the award commission**

---

## НАГРАДНОЙ ЛИСТ

На заместителя Начальника Отдела УР Штаба Брянского фронта  
полковника КУЗЬМИНА НИКОЛАЯ ПАРФИРЬЕВИЧА.

Орденом „Красная Звезда“  
 /Наименование награды/

1. Год рождения: В феврале мес. 1894г.
2. Национальность: Русский.
3. Социальное положение: Служащий.
4. Партийность: Беспартийный.
5. С какого времени в РККА: 20 января 1920г. добровольно вступил в Красную Армию.
6. Участие в гражданской и отечественной войнах: в гражданской войне с 20.1.1920г. - помощником командира роты дорожных мостов 12 Армии; на отечественной войне - с июля по август мес. 1941г. начальник переправ и комендант мостов через р. Днепр в гор. Киеве /Ю.З.Ф./ с августа по октябрь 1941г. - начальник рекогносцировочных партий /Ю.З.Ф./, с октября по февраль 1942г. - начальник оперативного отдела 7 Санерной Армии, с февраля по март 1942г. - начальник отдела оборонительных сооружений ПРИ ВО, с апреля 1942г. - зам. начальника отдела УР Штаба Брянского фронта.
7. Ранения и контузии: - Н е и м е е т.
8. Предоставлялся ли ранее к награде, когда и за что:
9. Какие имеются поощрения и награды и за что: Наград не имеет.
10. Постоянный адрес: \_\_\_\_\_

1. КРАТКОЕ, КОНКРЕТНОЕ ИЗЛОЖЕНИЕ ЛИЧНОГО ВОЕВОГО ПОДВИГА ИЛИ ЗАСЛУГ /составляемая в штабе в/части, соединения, учреждения или заведения/.

Полковник КУЗЬМИН, работая в отделе УР с апреля мес. 1942г проявил много стараний, напористости и умения в деле руководства рекогносцировочными работами и контролем оборонного строительства рубежей: Обвод гор. Воронеж, Государственного рубежа по р. Дон, пятого промежуточного рубежа между Сталинградом и Саратовым, а также способствовал быстрому развитию работ по строительству Елецкого, Ефремовского, Лебедянского, Водопьяновского, Плавского, Данковского, Горбачевского, Тепловского и Воловского УР'ов, в условиях отсутствия строительных организаций. За весь этот период тов. КУЗЬМИН руководил работами на местности по заданию Начальника УР и с работой справлялся ХОРОШО. Находясь постоянно в раз'ездах - на рубежах, тов. КУЗЬМИН был лишен возможности нормально питаться, результатом чего, надо полагать, явилось его заболевание язвой желудка.

/см. на обороте/

За добросовестную и плодотворную работу и проявление энергии и умения в деле укрепления оборонных рубежей - полковник КУЗМИН достоин награждения Правительственной награды орденом:  
 «Красная звезда»

НАЧАЛЬНИК ОТДЕЛА УР ШТАБА  
 БРЯНСКОГО ФРОНТА  
 ПОЛКОВНИК *Жамин* /КАНАЦЗЕ/

" 2. " августа 1943г.

П. ЗАКЛЮЧЕНИЕ ВЫШЕСТОЯЩИХ НАЧАЛЬНИКОВ:

Достоин награждения орденом "КРАСНАЯ ЗВЕЗДА".

НАЧАЛЬНИК ШТАБА БРЯНСКОГО ФРОНТА  
 генерал-лейтенант *Сав* Л. САФУЛОВ

11 августа 1943 года.

/см. далее/

(звездочка и мо)

---

**VI. Award record**

---